



CANADA

CONSOLIDATION

CODIFICATION

**Regulations Respecting
Applications for Ministerial
Review — Miscarriages of
Justice**

**Règlement sur les demandes de
révision auprès du ministre
(erreurs judiciaires)**

SOR/2002-416

DORS/2002-416

Current to April 18, 2022

À jour au 18 avril 2022

Last amended on March 25, 2011

Dernière modification le 25 mars 2011

OFFICIAL STATUS OF CONSOLIDATIONS

Subsections 31(1) and (3) of the *Legislation Revision and Consolidation Act*, in force on June 1, 2009, provide as follows:

Published consolidation is evidence

31 (1) Every copy of a consolidated statute or consolidated regulation published by the Minister under this Act in either print or electronic form is evidence of that statute or regulation and of its contents and every copy purporting to be published by the Minister is deemed to be so published, unless the contrary is shown.

...

Inconsistencies in regulations

(3) In the event of an inconsistency between a consolidated regulation published by the Minister under this Act and the original regulation or a subsequent amendment as registered by the Clerk of the Privy Council under the *Statutory Instruments Act*, the original regulation or amendment prevails to the extent of the inconsistency.

LAYOUT

The notes that appeared in the left or right margins are now in boldface text directly above the provisions to which they relate. They form no part of the enactment, but are inserted for convenience of reference only.

NOTE

This consolidation is current to April 18, 2022. The last amendments came into force on March 25, 2011. Any amendments that were not in force as of April 18, 2022 are set out at the end of this document under the heading "Amendments Not in Force".

CARACTÈRE OFFICIEL DES CODIFICATIONS

Les paragraphes 31(1) et (3) de la *Loi sur la révision et la codification des textes législatifs*, en vigueur le 1^{er} juin 2009, prévoient ce qui suit :

Codifications comme élément de preuve

31 (1) Tout exemplaire d'une loi codifiée ou d'un règlement codifié, publié par le ministre en vertu de la présente loi sur support papier ou sur support électronique, fait foi de cette loi ou de ce règlement et de son contenu. Tout exemplaire donné comme publié par le ministre est réputé avoir été ainsi publié, sauf preuve contraire.

[...]

Incompatibilité — règlements

(3) Les dispositions du règlement d'origine avec ses modifications subséquentes enregistrées par le greffier du Conseil privé en vertu de la *Loi sur les textes réglementaires* l'emportent sur les dispositions incompatibles du règlement codifié publié par le ministre en vertu de la présente loi.

MISE EN PAGE

Les notes apparaissant auparavant dans les marges de droite ou de gauche se retrouvent maintenant en caractères gras juste au-dessus de la disposition à laquelle elles se rattachent. Elles ne font pas partie du texte, n'y figurant qu'à titre de repère ou d'information.

NOTE

Cette codification est à jour au 18 avril 2022. Les dernières modifications sont entrées en vigueur le 25 mars 2011. Toutes modifications qui n'étaient pas en vigueur au 18 avril 2022 sont énoncées à la fin de ce document sous le titre « Modifications non en vigueur ».

TABLE OF PROVISIONS**Regulations Respecting Applications for Ministerial Review – Miscarriages of Justice**

- 1 Interpretation
- 2 Application
- 3 Review of the Application
- 7 Annual Report
- *8 Coming into Force

SCHEDULE**TABLE ANALYTIQUE****Règlement sur les demandes de révision auprès du ministre (erreurs judiciaires)**

- 1 Définitions
- 2 Demande
- 3 Examen de la demande
- 7 Rapport annuel
- *8 Entrée en vigueur

ANNEXE

Registration
SOR/2002-416 November 21, 2002

CRIMINAL CODE

Regulations Respecting Applications for Ministerial Review — Miscarriages of Justice

P.C. 2002-1951 November 21, 2002

Her Excellency the Governor General in Council, on the recommendation of the Minister of Justice, pursuant to subsection 696.1(2)^a and section 696.6^a of the *Criminal Code*, hereby makes the annexed *Regulations Respecting Applications for Ministerial Review — Miscarriages of Justice*.

Enregistrement
DORS/2002-416 Le 21 novembre 2002

CODE CRIMINEL

Règlement sur les demandes de révision auprès du ministre (erreurs judiciaires)

C.P. 2002-1951 Le 21 novembre 2002

Sur recommandation du ministre de la Justice et en vertu du paragraphe 696.1(2)^a et de l'article 696.6^a du *Code criminel*, Son Excellence la Gouverneure générale en conseil prend le *Règlement sur les demandes de révision auprès du ministre (erreurs judiciaires)*, ci-après.

^a S.C. 2002, c. 13, s. 71

^a L.C. 2002, ch. 13, art. 71

Regulations Respecting Applications for Ministerial Review — Miscarriages of Justice

Interpretation

1 The following definitions apply in these Regulations.

Code means the *Criminal Code*. (*Code*)

Minister means the Minister of Justice. (*ministre*)

Application

2 (1) For the purposes of subsection 696.1(2) of the Code, an application for ministerial review under Part XXI.1 of the Code shall be in the form set out in the schedule and contain the following information:

- (a) with respect to the applicant,
 - (i) the applicant's name, including any alias or former name,
 - (ii) the applicant's address, date of birth and, if any, the number assigned to the applicant under the Royal Canadian Mounted Police Automated Fingerprint Identification System,
 - (iii) the name, address and telephone number of the person making the application on the applicant's behalf, if any,
 - (iv) whether the alleged miscarriage of justice relates to a conviction on an offence punishable on summary conviction or on an indictable offence, or, in the case of a finding of dangerous offender or long-term offender under Part XXIV of the Code, particulars of the finding, and
 - (v) whether the applicant is in custody;
- (b) with respect to any pre-trial hearings,
 - (i) the date of the preliminary inquiry, if any,
 - (ii) the court and its address, and
 - (iii) the number, type and date of any pre-trial motions, as well as the court decision on those motions;
- (c) with respect to the trial,

Règlement sur les demandes de révision auprès du ministre (erreurs judiciaires)

Définitions

1 Les définitions qui suivent s'appliquent au présent règlement.

Code Le *Code criminel*. (*Code*)

ministre Le ministre de la Justice. (*Minister*)

Demande

2 (1) Pour l'application du paragraphe 696.1(2) du Code, la demande de révision auprès du ministre visée à la partie XXI.1 du Code doit être en la forme prévue à l'annexe et doit comprendre les renseignements suivants :

- a) relativement au demandeur :
 - (i) son nom, y compris ses noms d'emprunt ou les noms qu'il a portés auparavant,
 - (ii) son adresse, sa date de naissance et, le cas échéant, le numéro qui lui a été attribué par le Système automatisé d'identification dactyloscopique de la Gendarmerie royale du Canada,
 - (iii) les nom, adresse et numéro de téléphone de la personne qui présente la demande en son nom, le cas échéant,
 - (iv) si l'erreur judiciaire alléguée se rapporte à une déclaration de culpabilité pour une infraction punissable par procédure sommaire ou pour un acte criminel, ou, dans le cas où il a été déclaré délinquant dangereux ou délinquant à contrôler en application de la Partie XXIV du Code, le détail de la déclaration,
 - (v) la mention qu'il est ou non incarcéré,
- b) relativement à la conférence préparatoire, le cas échéant :
 - (i) la date de l'enquête préliminaire, le cas échéant,
 - (ii) les nom et adresse du tribunal,
 - (iii) le nombre de requêtes préliminaires présentées ainsi que leur nature, la date de leur